

## SELTRONICS und **REACH** - Die europäische Umweltrichtlinie

Die neue europäische Gesetzgebung zur Registrierung, Bewertung und Zulassung von Chemikalien (REACH, EC 1907/2006) ist im Juni 2007 in Kraft getreten. Seit dem 01.07.2008 läuft die Phase der Vorregistrierung für Hersteller und Importeure von Phase-In-Stoffen.

SELTRONICS gehört als industrieller Anwender oder Händler zu den „nachgeschalteten Anwendern“ (NA) und vertreibt ausschließlich „Artikel“ oder „Erzeugnisse“ im Sinne der Richtlinie. SELTRONICS unterliegt also keiner Vor-/Registrierungspflicht.

Wir werden bei unseren Lieferanten deren Vorgehensweise bei der Registrierung abfragen. Die bisher vorliegenden Rückmeldungen bestätigen weitgehend, dass unsere Lieferanten ebenfalls nur „nachgeschaltete Anwender“ im Sinne der Richtlinie sind.

---

**SELTRONICS and REACH** - the Regulation of the European Parliament and Council concerning the Registration, Evaluation, Authorisation and Restriction of Chemicals.

The Regulation of the European Parliament and Council concerning the Registration, Evaluation, Authorisation and Restriction of Chemicals (EC No. 1907/2006) came into effect in June 2007. Since the 1<sup>st</sup> of July manufacturers and importers of Phase-In-substances are in the phase of pre-registration.

SELTRONICS as an industrial manufacturer / supplier is counted among the downstream users (DU) and sells only articles which are subject to the REACH regulation. SELTRONICS is not liable to registration.

We shall question our suppliers about their approach to the registration. The present findings confirm, as far as possible, that our suppliers are also downstream users (DU) in terms of the REACH regulation.